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Telnický zpravodaj vychází již od roku 
1991, kdy začala nová éra správy naší 
obce. Zpravodaj byl prvním písemným 
nositelem informací o činnosti zastupi-
telstva a různých sdělení pro nás, obča-
ny. 

Již v prvním čísle se dočítáme o problé-
mech s pořádkem v obci a výzvě dotče-
ným občanům k okamžitému odstranění 
nepořádku. Tento problém se bohužel 
nepodařilo dodnes zcela dořešit, i když 
situace je výrazně lepší.

V roce 1993 jsme ve Zpravodaji mohli 
číst výsledky ankety o přesunutí školky 
do prostor školy. V roce 2008 máme zpra-
covaný projekt opačný: chceme dostavět 
patro nad mateřskou školu, které bude 
sloužit jako základní škola.

Pokud nahlédneme do roku 1997, ob-
jevíme seznam 11 plánovaných investic, 
z nichž pouze dvě nejsou ještě hotové. 
Jedná se chodník k Bentelu (realizace se 
neuskutečnila kvůli nesouhlasu majitelů 
pozemků) a zemní kabelizace elektric-
kého vedení NN. Přesně o 10 let později 

přichází na OÚ žádost některých majitelů 
pozemků o vybudování nového chodní-
ku k Betelu.

Na přelomu milénia se dočteme, že 
nádražní čtvrt je o krok vpřed před zbyt-
kem obce v budování vodovodu, kte-
rý se realizoval společně s vodovodem 
v Sokolnicích. Větší část obce si na vodo-
vod počkala ještě další tři roky.

Rok 2003 byl rokem zahájení kom-
plexní pozemkové reformy v našem 
katastru, která výrazně zasáhla do ma-
jetkových vztahů mnohých vlastníků 
pozemků. Reforma však umožní další 
rozvoj naší obce a v mnohých případech 
zpřehlednila a zjednodušila rozdělení 
jednotlivých parcel. Již o rok dříve za-
stupitelstvo schválilo tento záměr, jehož 
realizace byla zdárně dokončena v roce 
2007.

Stejně tradičním tématem, jako jsou 
odpady či pořádek v obci, se stává téma 
kanalizace. Již v roce 2005 se plánuje 
rozšíření ani ne 10 let staré čistírny od-
padních vod a připojení nádražní čtvrti, 

obce Sokolnice a Otmarova. Kolaudace 
proběhla v roce 2007 a již v roce 2008 se 
připravuje další rozšíření kapacity, a to 
díky masivní výstavbě především v obci 
Sokolnice, ale i v Telnici a Otmarově.

V prosinci 2006 pak Telnický zpravodaj 
mění svou grafi ckou podobu, aby nabídl 
větší tiskovou kvalitu a přehlednost. Tato 
podoba je zachována až do tohoto čísla, 
které právě čtete. 

Kulturní komise obce plánuje od dal-
šího čísla novou úpravu časopisu, a to 
jak po stránce grafi cké, tak i obsahové, 
a tak se nechme překvapit co nového 
přinese. 

Telnický zpravodaj slouží nám obča-
nům již více než 17 let a za tu dobu se 
stal i malou kronikou o událostech v naší 
obci. Pokud budete mít o prázdninách 
kousek volného času, můžete si přečíst 
kterékoliv číslo Zpravodaje na našich in-
ternetových stránkách.

Přeji vám slunné léto a příjemnou do-
volenou.

Ladislav Šustr, starosta obce Telnice

Ze zasedání zastupitelstva obce Telnice (výběr z projednávaných záležitostí)
14. 1. 2008

• Na základě žádosti o úpravu chodní-
ků a komunikace na ulici Hliníky zastupi-
telstvo obce pověřilo starostu obce jed-
náním se zástupci Společenství vlastníků 
Hliníky 319–322.

Jedná se o prostor před bývalými vo-
jenskými bytovkami, který je v majetku 
obce Telnice. Starosta vyvolal na základě 
žádosti majitelů domů společné jednání, 
jehož cílem byla nejen dohoda o opra-
vě chodníku, ale také dohoda o užívání 
tohoto prostoru, vymezení parkovacích 
míst a odstranění některých nepřípust-
ných úprav, které byly v tomto prosto-
ru učiněny. Záležitost nebyla doposud 
uzavřena.

4. 2. 2008
• Zastupitelstvo obce schválilo Obec-

nou směrnici k regulaci a usměrňování 
výstavby v obci Telnici. 

V minulých letech vznikala zástavba 
zvláště v některých lokalitách bez jasných 
pravidel. Výsledkem bylo nesourodé umís-
tění domů v lokalitách, rozdílné výšky plo-
tů v uliční části a mnohdy nerespektování 
stávající zástavby. Nová směrnice vyme-
zuje určitá pravidla pro výstavbu, která 
by měla přispět k lepšímu vzhledu naší 
obce. 

25. 2. 2008
• Zastupitelstvo obce schválilo ve-

řejnoprávní smlouvu o výkonu působ-

nosti na úseku obecní policie s městem 
Židlochovice. 

V roce 2007 podepsala obec veřejnopráv-
ní smlouvu v rozsahu zajišťování dopravní 
bezpečnosti. Od června 2008 bude městská 
policie pracovat v plném rozsahu svých pra-
vomocí. Po dohodě se strážníky bude v pro-
storách OÚ Telnice zřízena kancelář městské 
policie, která bude sloužit pro obce Telnice, 
Sokolnice a Měnín.

• Výměna obecního osobního auto-
mobilu. Byly předloženy celkem čtyři na-
bídky na koupi nového vozu a z nich byla 
vybrána nabídka fy. AUTO – SPEKTRUM – 
ACC, s. r. o. Stávající auto bude nabídnuto 
k odprodeji. Zastupitelstvo obce schvá-
lilo nákup nového osobního automobi-
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Chovatelům psů

lu Škoda Roomster včetně příslušenství 
v celkové hodnotě do 380.000,- Kč.

Obecní automobil Škoda Felicia Combi 
již po 12 letech dosloužilo a počátkem roku 
2008 skončila také platnost STK. Opravy 
starého vozu by byly značně nákladné, a tak 
se zastupitelstvo obce rozhodlo vůz prodat 
a pořídit nové vozidlo. 

17. 3. 2008
• Zastupitelstvo schválilo vypracování 

přípravné dokumentace dešťové kanali-
zace v nádražní čtvrti.

Dešťová kanalizace v nádražní čtvrti byla již 
delší dobu nefunkční a vždy byla řešena vsa-
kováním v prostoru nádraží. V roce 2006 byla 
vybudována část nové dešťové kanalizace 
v rámci nového přestupního terminálu rovněž 
se vsakovací jámou. Vzhledem ke zvednutí 
hladiny spodních vod, o jejíž příčině lze jen 
spekulovat, došlo k zaplavení přestupního ter-
minálu i budovy nádraží. Obec Telnice nyní při-
pravuje s Českými drahami a Jihomoravským 
krajem projekční řešení, které by mělo odvést 
vodu do Zlatého potoka.

Vážení spoluobčané-chovatelé psů, 
dovolte, abychom Vás požádali o spo-

lupráci při udržování čistoty obce Telnice 
a jejího okolí. Rádi bychom Vám předa-
li několik informací a připomněli 
některé povinnosti, které buď 
legislativně, nebo společensky 
vyplývají ze skutečnosti, že jste 
chovateli psů. Chovatel je po-
vinen zabezpečit psa tak, aby 
na veřejných prostranstvích 
nedošlo k újmě na zdraví, škodě 
na majetku, jejich znečistění a aby 
i jinak pes neohrožoval nebo neobtěžoval 
občany.

Pes je ve většině případů přítelem a po-
mocníkem člověka, mohou však vznikat 
situace, kdy tomu tak není a vzniknou 
problémy chovateli i jeho okolí. Příčinou 
ve většině případů není pes, ale to, jak je 
chovatelem veden. Pes je domácí zvíře, 
tím je určen jeho život i místo pohybu. 
Ve vesnickém prostředí se převážně po-
hybuje na soukromých pozemcích nebo 
na veřejných prostranstvích. Právě jeho 
pohyb na veřejném prostranství vyžaduje 
dodržování určitých pravidel. Tato pravidla 
legislativní, zdravotně-hygienická nebo 
společenská je nutno dodržovat, abychom 
předešli nebezpečným situacím a dopa-
dům na občany, zvláště na děti.

Jedním z vysoce negativních hygienic-
kých dopadů je výskyt psích exkrementů 
na volných prostranstvích, které ve velké 
většině chovatelé neuklízejí. Pomineme-
li estetické hledisko, představuje výskyt 

• Starosta seznámil členy zastupitel-
stva obce s transformací stavební komise 
na komisi stavební a životního prostředí.

S novým stavebním zákonem přešla vět-
šina pravomocí na stavební úřady, a proto 
jsme rozšířili komisi o oblast životního pro-
středí. Komise by se měla nově zabývat také 
novou výsadbou zeleně či ochranou život-
ního prostředí.

28. 4. 2008
• Zastupitelstvo obce schválilo výběr 

dodavatele dětského hřiště, fi rmu Tomovy 
parky, včetně cenové nabídky. Viz článek 
„Nová dětská hřiště“.

19. 5. 2008
• Zastupitelstvo obce schválilo smlou-

vu o smlouvě budoucí na zřízení věcného 
břemene s fi rmou SELF servis na přívod 
optického kabelu po obecních pozem-
cích do obce Telnice. 

Firma Self servis chce během letošního 
roku přivést do obce páteřní optický ka-
bel, který by měl rozšířit nabídku služeb 

psích exkrementů na veřejných plochách 
vážné zdravotní riziko pro všechny, kteří 
přijdou s výkaly do styku, zvláště pak malé 
děti. Výkaly obsahují pro člověka mnoho 

choroboplodných zárodků, které se 
hůře rozkládají, správně by nemě-

ly být ani kompostovány. Řádně 
nelikvidované psí a kočičí exkre-
menty představují velké nebez-
pečí ohrožení zdravotního stavu 
lidí, kteří s nimi přijdou do styku. 

Proto Vás vyzýváme a prosíme: ne-
buďte těmi, kteří po svých psech neu-

klízejí!! Mnoho chovatelů se zřejmě nechce 
ponížit k tomu, aby řešilo tento úklid. My 
se naopak domníváme, že chovatel kte-
rý se neštítí po svém psu uklidit, veřejně 
ukazuje svůj kladný postoj k životnímu 
prostředí a svoji toleranci vůči ostatním 
spoluobčanům.

K velkým nešvarům patří i volný pohyb 
psů v revíru obce. Zvláště pak v jarních měsí-
cích, kdy postupně dochází ke kladení vajec, 
hnízdění a líhnutí veškerého ptactva včetně 
kuřat bažantů a koroptví. Bohužel se neustá-
le setkáváme s opakovanou benevolencí ně-
kterých majitelů psů, kteří je nechávají volně 
pobíhat v honitbě, a takto ruší zvěři její klid. 
Je nutné upozornit, že se tak dopouští poru-
šování zákona o ochraně volně žijící zvěře se 
všemi právními dopady. Prosíme spoluob-
čany o maximální zodpovědný přístup při 
vycházkách do přírody a případně o upozor-
nění neukázněných občanů.

Pro bezkonfl iktní život a pohyb psů mezi 
námi je potřeba dobrovolně dodržovat ně-

o nové televizní kanály, internet či hlasové 
služby.

• Zastupitelstvo obce schválilo záměr 
na dočasné přemístění ordinace praktic-
kého lékaře z důvodů rozšíření kapacity 
MŠ v Telnici.

V posledních letech přibylo narozených 
dětí v obci a mnozí mladí lidé se do obce 
přistěhovali spolu se svými dětmi. Po letoš-
ním zápisu dětí do školky jsme se museli 
rozhodnout, zda děti do školky nepřijmeme, 
nebo zda najdeme náhradní prostory pro 
praktického lékaře, který má nyní ordinaci 
ve školce. Žádné ideální řešení se do letošní-
ho září najít nedá, a tak zastupitelstvo obce 
rozhodlo, že přesune ordinaci do budovy 
obecního úřadu. Toto řešení si vyžádá do-
časné zrušení kadeřnictví do doby, než bu-
dou k dispozici jiné prostory.

Usnesení ze všech zasedání zastupitel-
stva obce jsou v plném znění uveřejněna 
na www.telnice.eu v modulu Úřední des-
ka. Všechna zasedání zastupitelstva jsou 
veřejná.

Ladislav Šustr, starosta

která základní legislativní, zdravotně hygi-
enická nebo společenská pravidla, která si 
dovolujeme všem chovatelům i ostatním 
občanům na závěr připomenout.

Povinnosti chovatele:
1. Na veřejném prostranství je povolen 

pohyb jen psům, kteří jsou řádně evido-
váni a tato skutečnost je prokazatelná evi-
denční psí známkou, kterou je pes viditel-
ně označen.

2. Pohyb psů na veřejném prostranství je 
možný, jen je-li pes pod pravidelným pre-
ventivním veterinárním dozorem a majitel 
toto může prokázat platným zdravotním 
průkazem psa.

3. Pohyb psů na veřejném prostranství 
je možný jen s použitím vodítka. Vlastnosti 
vodítka (délka a pevnost) musí umožňovat 
účinnou ovladatelnost psa.

4. Není-li osoba, která psa doprovází, 
vzhledem ke svému věku nebo fyzické 
zdatnosti schopna zajistit účinnou ovla-
datelnost psa pomocí vodítka nebo pes 
má agresivní povahu, je povinna použít 
současně s vodítkem náhubek. Vlastnosti 
a upevnění náhubku musí znemožňovat 
psovi kousnutí.

5. Osoba doprovázející psa je povinna od-
klidit psí exkrementy, které na veřejném pro-
stranství zanechal jí doprovázený pes a na-
pravit případná poškození, která způsobil.

Tento článek nemá za účel vytáhnout 
do boje proti psům, respektive jejich ma-
jitelům, ale navodit lepší vzájemné vztahy 
mezi občany a zlepšit vztah vůči přírodní-
mu prostředí.  Jan Ryšavý, místostarosta
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Slavnostní otevření nových ulic 

Nová dětská hřiště
V minulém roce navštívily děti z naší tel-

nické školy obecní úřad, aby se dozvěděly, 
jak to chodí na radnici. Jak už to bývá, děti 
měly také spoustu otázek a jedna z nich 
byla, kdy bude u rybníka nové hřiště.

I my jsme si všimli, že dosavadní hřiš-
tě dosloužilo, a tak jsme připravili pro 
letošní rok výstavbu dvou nových hříšť: 
většího u rybníka a menšího v nádraž-
ní čtvrti naší obce. Hřiště nemá být je-

nom funkční a bezpečné, ale také hezké 
a mělo by zapadnout do svého okolí. 
Ve spolupráci s fi rmou Tomovy parky byl 
vypracován projekt a předběžný rozpo-
čet na dětské hřiště z přírodních trvan-

Kolem jedenácté hodiny dopolední se 
na ulici Augarty sešli občané se zastupiteli 
obce, hosté a ve velkém počtu děti, které 
v tento den v areálu sokolovny slavili svůj 
svátek.

Všechny zúčastněné i hosty přivítal 
starosta naší obce Ladislav Šustr. Mezi 
hosty byl také poslanec PS Parlamentu 
ČR a bývalý starosta obce pan Ladislav 
Šustr st. Dále se slavnostního otevření 
zúčastnili: za projekční kancelář ADOS – 
Alternativní dopravní studio ing. Adolf 
Jebavý a ing. Aleš Keller, za dodavatele 
stavby DS Brno pan Josef Smolek, jedna-

obyvatelům a popřál jim šťastný a spoko-
jený život.

O symbolické přestřižení pásky se po-
starali starosta obce společně s místosta-
rostou. Během přípitku všech účastníků 
se děti připravovaly na závod v běhu 
novou ulicí. V kategorii mladších zvítě-
zil Radim Zeman a starší kategorii ovládl 
Michal Florián. Při slavnostním vyhlášení 
byli vítězové dekorováni vavřínovým věn-
cem a drobnými pozornostmi sponzorů. 
Všichni další účastníci běhu obdrželi pa-
mětní list a sladkosti.

Závěrem starosta obce poděkoval 
všem zainteresovaným, popřál dětem 
ke Dni dětí a vyjádřil naději, že právě 
ony jsou budoucností nově otevřených 
ulic.

Jan Ryšavý, místostarosta

V sobotu 31. května 2008 se uskutečnilo slavnostní otevření nově vybudova-
ných ulic Brněnská (nad Loučkami), Augarty a U Mlýna. Právě poslední z uve-
dených ulic nese také zcela nový název U Mlýna, který schválilo zastupitelstvo 
obce již v roce 2007 a které nejlépe vystihuje místo, kde se ulice nachází. 

tel společnosti, za technicko-inženýrský 
dozor ing. Miroslav Čenč a v neposlední 
řadě pater Michael Jelínek, farář telnické 
farnosti.

V krátkém projevu pak místostarosta 
obce shrnul informace o průběhu stavby, 
o celkové délce jednotlivých inženýrských 
sítí a nákladech na jejich zhotovení. To vše 
mohli účastníci shlédnout na malé vý-
stavce fotografi í, kde mohli porovnat stav 
před zahájením stavby a po jejím dokon-
čení.

Po krátkých zdravicích hostů požehnal 
P. Michael Jelínek novým ulicím i jejím 
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livých materiálů, které by mělo svou 
životností několikanásobně přežít to 
dosavadní.

Díky průběžnému sledování nabíze-
ných grantů jsme se přihlásili s naším 
projektem do grantového řízení Nadace 
ČEZ, která již několik let podporuje vý-
stavbu sportovních a dětských hřišť. 

V jarních měsících letošního roku byly 
zkolaudovány a předány do užívání 
nové místní komunikace. V lokalitě Nad 
Loučkami je to pokračování Brněnské 
ulice, v lokalitě Augarty vznikla ulice se 
stejným názvem a nová ulice U Mlýna. 
Všechny tyto ulice byly zřízeny jako obyt-
ná zóna s příslušným dopravním znače-
ním. Za připomenutí stojí, že v obytné 
zóně je nejvyšší povolená rychlost vozidel 

V dnešní době je již 
počítač běžnou součás-
tí téměř každé domác-
nosti, který i děti běžně 
používají. Avšak rodiče 
a prarodiče mají často 
obavu, že počítači příliš 

nerozumí a bojí se, že by jej mohli „po-
kazit“. A právě pro dospělé byl v dubnu 
tohoto roku obecním úřadem zorgani-
zován bezplatný Kurz základů používání 
počítače.

Kurz probíhal v základní škole vybave-
né deseti počítači se systémem Windows 
a promítacím zařízením umožňujícím snad-
nou výuku formou předvedení a následné-
ho vyzkoušení každým účastníkem kurzu.

Zájem byl překvapivě vysoký, takže 
bylo nutné kurz rozdělit na dvě samo-
statné skupiny po deseti účastnících, aby 

První kolo výběru projektů pro nás sice 
nedopadlo úspěchem, ale ve druhém 
kole náš projekt získal podporu, a tak 
započaly přípravy na realizaci.

V době uzávěrky tohoto časopisu 
bylo hřiště ve výstavbě, věříme ale, že 
ve chvíli, kdy čtete tyto řádky, již slouží 
našim dětem a nejen jim. Součástí hřiš-

20 km/h, jsou zde vyznačena parkovací 
stání a platí zde zákaz vjezdu nákladních 
automobilů, mimo vozidel sběru PDO, 
hasičské a záchranné techniky. Správcem 
těchto komunikací je Obec Telnice, pro-
to veškeré výjimky vjezdu je třeba žádat 
na OÚ.

Dopravním značením byla upravena 
rychlost na 70 km/h na silnici mezi hlav-
ní částí obce a nádražní čtvrtí. Dále by-

měl každý k dispozici po celou dobu vý-
uky počítač pouze pro sebe. Účastníci se 
scházeli vždy v pondělí a čtvrtek, po dobu 
šesti týdnů a postupně pronikali do tajů 
používání PC. 

V prvních lekcích byli seznámeni se zá-
kladními výrazy (abychom si rozuměli), na-
učili se správně držet myš v ruce, zapnout 
a správně vypnout počítač a jiné celkem 
běžné věci, ale postupně se v dalších týd-
nech seznámili s okny, jak a pomocí jaké-
ho programu napsat např. životopis nebo 
jak si přehrát hudbu, jak zkopírovat např. 
fotky na přenosný disk tak, aby je mohli 
ukázat přátelům a hlavně, jak používat 
internet a e-mail. Během kurzu byly vy-
světleny i hrozby, které na běžné uživatele 
na internetu číhají, ať se jedná o počítačo-
vé viry, nebo v dnešní době často zneuží-

tě jsou také nové lavičky pro rodiče či 
další návštěvníky parku. Doufáme, že 
naši mladí, kteří v parku tráví své volné 
večery, pohlídají toto dílko před vandaly 
a záškodníky.

Uvedení hřiště do užívání je plánová-
no na neděli 15. června. 

Ladislav Šustr, starosta

chom vás chtěli upozornit na změnu do-
pravního značení v ulici Za Sokolovnou. 
Na přání většiny obyvatel této ulice byl 
zaveden částečný jednosměrný provoz 
a zákaz zastavení při výjezdu na státní sil-
nici. Pro úplnost zbývá nově označit par-
kovací stání vozidel. Toto bychom chtěli 
dokončit za spolupráce obyvatel ulice 
Za Sokolovnou do konce prázdnin.

Jan Ryšavý, místostarosta

vané důvěřivosti nepoučených uživatelů, 
tzv. phishing. Účastnící byli rovněž sezná-
meni s obecními stránkami www.telnice.eu 
a nutno dodat, že mnozí ani neměli zdání, 
co všechno zde mohou najít a nad někte-
rými příspěvky se strhla zajímavá debata.

Na závěr si každý účastník kurzu zpra-
coval velmi jednoduchý test, kde si ověřil, 
kolik si z celého kurzu zapamatoval, avšak 
bez ohledu na tento test lze prohlásit, že 
kurz své poslání splnil. Všichni odcházeli 
z kurzu s tím, že umí základní ovládání, 
a tímto se jim otevírají další možnosti prá-
ce a zábavy na počítači. 

A nám nyní nezbývá, než poděkovat 
obecnímu úřadu a starostovi obce za tuto 
akci a všem účastníků kurzu popřát hodně 
úspěchů při dalším používání počítače.

M.H., lektor

Změna dopravního značení

Obec uspořádala počítačový kurz

Informace o příjmech a výdajích obce Telnice
Příjmy v roce 2007
daňové příjmy 11 455 625,36 Kč
nedaňové příjmy 820 242,96 Kč
kapitálové příjmy 23 110,00 Kč
investiční dotace 22 300 000,00 Kč
neinvestiční dotace 517 905,00 Kč
celkem 35 116 883,32 Kč

Výdaje v roce 2008
celkem 34 400 968,32 Kč

Celkem příjmy-výdaje 715 915,00 Kč

Největší investice v roce 2007 
(nad 100 tis.)
projektová dok. nástavby
ZŠ na budovu MŠ 551 261 Kč

betonový plot v ulici Augarty 116 074 Kč
vodovodní řad v ulici U Rybníka 165 060 Kč
Augarty – komunikace 5 914 488 Kč
Augarty – veřejné osvětlení 712 726 Kč
Augarty – kanalizace 3 048 639 Kč
Augarty – vodovod 582 296 Kč
Augarty – plyn 936 224 Kč
U Mlýna – komunikace 4 713 787 Kč
U Mlýna – veřejné osvětlení 645 051 Kč
U Mlýna – kanalizace 1 799 598 Kč
U Mlýna – vodovod 1 325 687 Kč
U Mlýna – plyn 837 433 Kč
Brněnská (Loučky) – komunikace 1 497 471 Kč
Brněnská (Loučky) – kanalizace 834 707 Kč
Brněnská (Loučky) – vodovod 256 054 Kč

Brněnská (Loučky) – plyn 533 725 Kč
informační radary měření rychlosti 139 849 Kč
chodník přes železniční přejezd 118 641 Kč
chodník Za Sokolovnou 239 265 Kč
bezdrátový varovný 
systém – rozhlas 245 023 Kč
(další část platby za investici 
Augarty, Brněnská a U Mlýna 
proběhne v červnu 2008)

Největší investice v roce 
04/2008 (nad 100 tis.)
odkup HDPE chrániček 
od Telefonica 249 805 Kč
auto Škoda Roomster 376 900 Kč
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Blíží se konec školního roku, takže je 
tady ten správný čas na malé ohlédnutí 
za tím, jak se nám první samostatný školní 
rok podařil, co všechno naše děti zvládly 
a jak se nám pracovalo. 

První pololetí jsme hodnotili v minulém 
zpravodaji, na tento zbývá pololetí druhé, 
kterému předcházel jako každý rok škol-
ní ples, i letos v rytmu country. Zahájení 
opět zvládli na jedničku žáci školy a na-
vodili tu správnou atmosféru pro všech-
ny, kteří se plesu zúčastnili. Po jednoden-
ních pololetních prázdninách nás čekala 
další práce. Důležitým krokem byl zápis 
do první třídy. Zúčastnilo se 17 dětí a při-
jaty byly všechny. Následovala celá řada 
akcí pro děti i ostatní spoluobčany. Žáci 
2. a 4. ročníku se zúčastnili zimní ško-
ly v přírodě. I když bez sněhu, přece jen 
prožili příjemný týden v penzionu Krásné 
na Českomoravské vrchovině. Všichni se 
vrátili odpočatí a s chutí se pustili do dal-
ší práce. V březnu nás čekala příprava 
Velikonoční výstavy spojené s posezením 
u cimbálu. Děti se opravdu při výtvar-
ných činnostech moc snažily, a tak jsme 
se společně s MŠ a výtvarným kroužkem 

měli čím pochlubit. Doufáme, že nedělní 
velikonoční posezení bylo příjemné pro 
všechny návštěvníky. 

Děti se během dalších týdnů zúčastnily 
několika soutěží v různých odvětvích. Při 
recitační soutěži v Újezdě u Brna bojovalo 
9 dětí. Jako každý rok se umístili na před-
ních místech.

Žáci 4. ročníku se utkali s okolními ško-
lami při turnajích v kopané a vybíjené. 
Nechyběl ani turnaj v házené minižáků 

v Ivančicích, kde naši třeťáci obhájili pr-
venství z podzimu, a získali tak podru-
hé putovní pohár. Děti soutěžily nejen 
ve sportu, ale i v jiných oblastech. Proběhlo 
školní kolo matematické olympiády v ka-
tegoriích matematický Klokan a Cvrček, 
kde si děti mohly ověřit své matematické 
znalosti. Ze školního kola ekoolympiády, 
kterou připravili kolegové a žáci ze ZŠ 
Újezd u Brna, byli vybráni zástupci, kteří se 
zúčastní oblastního kola v Újezdě. Celý rok 
probíhá výuka a opakování znalostí z ob-
lasti dopravní výchovy, kterou bychom 
rádi zakončili dopravní soutěží v posled-
ním týdnu školního roku, opět ve spolu-
práci s městskou policií Židlochovice. 

První týden v červnu prožili žáci 1. a 3. 
ročníku v krásném prostředí Vysočiny, 
tentokrát v penzionu Kukla v blízkosti 
městečka Sněžné. Příjemně strávený tý-
den uprostřed lesů dodal všem účastní-
kům nové síly a energii do závěrečného fi -
niše. Vždyť do konce roku už chybí oprav-
du málo a všichni už se těší na prázdniny. 
Tak popřejme dětem, rodičům, učitelům 
i ostatním hodně sluníčka, příjemně a po-
hodově prožitou dovolenou.

Leona Bímová, ředitelka školy

Demografi cké údaje za rok 2007

Ohlédnutí za školním rokem 

Z údajů telnické matriky za loňský rok 
(k 31. 12. 2007) vyplývá, že celkový počet 
obyvatel vzrostl o čtyři osoby, ovšem díky 
nově přistěhovaným občanům, neboť po-
čet narozených byl vloni nižší než počet 
zemřelých. V Telnici k uvedenému datu 
žilo 1353 obyvatel. Počet rozvodů v naší 
obci byl vloni téměř dvakrát větší než po-
čet sňatků. Věkové složení obyvatel vcelku 
odpovídá standardu v ČR, zajímavé je však 
rozdělení podle pohlaví: ve věku 0–18 let 
nápadně přebývá chlapců nad děvčaty, 
a naopak ve věku 19–30 let máme v obci 
výrazně více mladých žen.

Změna počtu obyvatel
Přistěhování Odstěhování Narození Úmrtí

41 35 16 18

Stav a změna stavu
Ženatý/vdaná Svobodný/á Rozvedený/á Vdovec/vdova Sňatky Rozvody

635 539 95 84 9 16

Věkové složení obyvatel
věk 0–6 7–18 19–30 31–40 41–50 51–60 61–70 71–80 81–90 celkem

muži 52 109 99 119 92 80 70 38 10 669
1353

ženy 36 90 118 121 87 81 73 62 16 684

Připravili Jana Králová a Jan Vybíral



6 TELNICKÝ ZPRAVODAJ 1-08

Okénko do Mateřské školy Telnice 

Vedle každodenních výchovně-vzdě-
lávacích činností připravujeme během 
školního roku pro děti v MŠ různé kulturní 
a sportovní akce:

Předplavecký výcvik – v únoru začalo 15 
předškoláků jezdit do plaveckého bazé-
nu v Blučině. Děti jezdí pravidelně každý 
týden autobusem s dětmi z okolních ma-
teřských škol a jsou pod odborným dohle-
dem zkušených plavčic. 

Karneval – na dětském karnevale v mateř-
ské škole se sešli princové, princezny, kov-
bojové, víly, kouzelníci, pravěká žena, pej-
sek, zajíček, Karkulky, motýl, vodníci, včel-
ka, vojáci a mnoho jiných. Nápadité masky 
a kostýmy pravily dětem doma maminky. 
Pro děti bylo nachystáno zábavné cvičení 
na tělocvičném nářadí a diskotéka. Dále byly 
na programu zábavné soutěže v družstvech, 
tentokrát v kovbojském stylu. Děti na svých 
papírových konících jezdily na překážkové 

dráze, házely lasem, dále následovala jízda 
lesem, jízda skalami. Všechny děti se dobře 
bavily a užily si mnoho legrace.

Návštěva ve škole – před zápisem dětí 
do první třídy šly předškolní děti na ná-
vštěvu do základní školy. O velké přestáv-
ce si děti prohlédly všechny učebny a se-
znamovaly se s novým prostředím. Žáci 
základní školy věnovali velkou pozornost 
našim budoucím prvňáčkům, společně si 
hráli hry a bez obav se zapojili do rozho-
voru a vzájemně se seznamovali.

Divadla – každý měsíc přijíždějí do škol-
ky umělci z různých divadel a hrají pro děti 
zábavné i výchovné představení, většinou 
s maňásky. Děti shlédly také kouzelnic-
ké představení a navštívili jsme i divadlo 
Bolka Polívky v Brně.

Vynášení Moreny – připomněli jsme si 
s dětmi lidový zvyk loučení se zimou a ví-
tání jara. Uskutečnili jsme průvod obcí 

a vyprovodili jsme nazdobenou slaměnou 
Bábu zimu. Po cestě k potoku jí děti zpí-
valy písně a lidová říkadla. Na konci obce 
jsme ji spálili, vhodili do potoka a hlasitě 
pobízeli, ať si Bába zima táhne pryč.

Velikonoce – zapojili jsme se do veliko-
noční výstavky na orlovně společně se 
základní školou. Připravili jsme velikonoč-
ní výstavku z výtvarných prací dětí, chtěli 
jsme tak přispět ke sváteční pohodě ná-
vštěvníků výstavy.

Sportovní akce – zúčastnili jsme se 
okresních závodů v gymnastice ASPV, kde 
se čtyřčlenné družstvo našich předškol-
ních dětí umístilo z 25 školek na 9. místě. 
Soutěž v atletice se nekonala pro nepříz-
nivé počasí.

Den matek – oslava svátku maminek se 
konala pro veřejnost na orlovně a naše 
děti vystoupily s pásmem písniček, bás-
niček a potěšily své maminky malými dá-
rečky.

Kroužky – jednou týdně chodí děti 
do kroužku angličtiny a do tzv. metody 
dobrého startu, které vedou paní učitelky. 
V základní škole mají děti s paní ředitelkou 
přípravný kroužek pro budoucí prvňáčky, 
což jim usnadní vstup do první třídy ZŠ.

Tablo – všechny předškolní děti, kte-
ré v září 2008 nastoupí do 1. třídy zá-
kladní školy, jsou vystaveny na tablu 
na Masarykově náměstí. Přejeme jim hod-
ně štěstí!

Co nás ještě čeká do konce školního 
roku? 

Rozloučení s předškoláky – na závěr škol-
ního roku naše nejstarší děti dokážou, jak 
jsou odvážné a vyspělé a zúčastní se akce 
Spaní v MŠ. Čeká je jednodenní přenoco-
vání v MŠ s programem plným soutěží, 
úkolů a překonávání překážek.

Vycházky do okolí – za pěkného poča-
sí budeme s dětmi chodit na pěší výlety 
po okolí, navštívíme i sousední mateřskou 
školu v Sokolnicích.

Sylva Brzobohatá, vedoucí učitelka MŠ

Dětské radovánky
Jako každý rok, tak 

i letos jsme v únoru po-
řádali v rámci TJ Sokol 
Telnice Dětské rado-
vánky. Tento den patří 
těm nejmenším z nás, 
je to přehlídka snů, 

dětských tajných přání a tužeb malých srd-
cí. Můžeme tu potkat nejen krásné princez-
ny, švarné prince, ale i lesní víly, divoženky, 
rytíře a spoustu jiných krásných masek.

Sešlo se zde na 70 dětí 
z celé obce, čekali 
na ně nejen soutěž-
ní disciplíny odmě-
ňované nějakou tou 
sladkou dobrotou, ale 
i hudba, při níž se všichni do-
statečně vyřádili. Na závěr dět-
ského maškarního reje se i letos 
losovala bohatá tombola, a tak 
si děti mohli odnést domů ne-

jen krásné zážitky a vzpomínky, 
ale i nějakou tu hračku či 

dort. Přejme tedy těm 
nejmenším z nás, 
aby je jejich sny ni-
kdy neopustily a aby 

si aspoň na jeden den 
v roce vyzkoušeli jaké to je být 

onou krásnou princeznou či švar-
ným mušketýrem.

Zdeňka Šafářová, TJ Sokol Telnice
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Jarní pochod do Žatčan
V sobotu 26. dubna 2008 pořádala 

TJ Sokol Telnice tradiční Jarní pochod 
do Žatčan, kterého se z naší obce zúčast-
nilo 10 dětí. Žatčanští pro nás připravili 
cestu do Starého lesa plnou dobrodruž-
ství. V místní sokolovně na nás čekaly prv-
ní soutěže. Odtud jsme pokračovali dále 
na mysliveckou chatu. Cestou jsme plnili 
různé úkoly a disciplíny. Na konci cesty 
na nás čekalo několik příjemných překva-
pení. Psovodi z Hostěrádek nám předvedli, 
co všechno se může pes naučit pod správ-
ným vedením, žatčanští hasiči ukázali, 
že jsou vždy připraveni k zásahu. A když 
jsme si konečně sedli a opékali špekáčky, 
vyslechli vyhodnocení soutěží a posbírali 
sladké odměny, najednou nám nad hlavou 
začala létat letadýlka. To se kousek od nás 
rozložil Žatčanský modelářský kroužek 

Pochod po hraničkách Telnice 

Pálení čarodějnic 

Málokterý z občanů Telnice zná přesné 
hranice naší obce. Abychom náš katastr 
a okolí lépe poznali a vážili si přírody, kte-
rá si naši pozornost zaslouží, rozhodla se 
Asociace sportu pro všechny ve spolupráci 
se základní a mateřskou školou uspořádat 
v sobotu 26. dubna 2008 I. ročník pochodu 
„Po hraničkách Telnice“. Chtěli jsme tak navá-
zat na tradici naších předků, kteří pravidelně 
na svátek sv. Jiřího, kdy „vylézali hadi a štíři“ 
(24. 4.), obcházeli katastr Telnice. Místy se 
zastavili, aby si odpočinuli, něčeho pojedli, 
pochlubili se loňskou úrodou ovoce ze svých 
zahrádek a především nasáli čerstvý vzduch 
přicházejícího jara. Chtěli jsme pro tuto akci 

Upalování či pálení čarodějnic patřilo 
a do dnešní doby patří k velmi živým zvykům. 
Magická fi lipojakubská noc z 30. dubna na 1. 
května bývala jednou z nocí, kdy prý zlé síly 
vládly větší mocí než kdy jindy. O půlnoci před 
sv. Filipem a Jakubem, kdy měly nečisté a zlé 
síly moc škodit lidem, se daly nalézt zakopané 
a ukryté poklady. Lidé věřili, že v povětří pole-
tuje spousta čarodějnic, které se slétají na sa-
bat. Proto se této noci říká „noc čarodějnic“.

Na tuto tradici po svém navázala i TJ Sokol 
Telnice, když ve středu 30. dubna 2008 pořá-
dala jako každý rok v areálu sokolovny Pálení 
čarodějnic. Čarodějnice se slétly v hojném po-
čtu, a tak jsme mohli zapálit hranici, na které 
jsme museli samozřejmě jednu „dobrovolnici“ 
symbolicky upálit. Potom už se jen opékaly 
špekáčky, povídalo se a hlavně se – jako u kaž-
dého správného táboráku – zpívalo.

Šárka Oborná, TJ Sokol Telnice

získat i naši školní mládež s rodiči. Pro ně 
byl připraven zkrácený, asi osmikilometro-
vý okruh. Celková délka pochodu měřila 
15,3 km, a tu s úspěchem obešlo 15 chodců. 

V den pochodu se v 9.00 hodin u vinárny 
Šatlava, kde byl start i cíl, shromáždilo 29 
dětí a 27 dospělých. Pochod nebyl hromad-
ný, každý z účastníků obdržel plánek obce 
se zakreslenými trasami a svým tempem se 
podle vlastního uvážení vydal na jeden ze 
dvou okruhů. Trasy byly vyznačeny logem 
pochodu se změnou směru. Asi v polovině 
cesty čekalo na účastníky překvapení v po-
době „Občerstvení u unaveného poutníka“. 
Podával se chléb se sádlem a cibulí, škvarky, 

nealkoholické nápoje a pro starší účastníky 
svařené víno.

Po skončení pochodu dostal každý účast-
ník malé pohoštění, pamětní list a perní-
kovou šlápotu, kterou upekla Lea Bímová. 
Za zmínku stojí fakt, že mnozí účastníci 
i staršího ročníku se přiznali, že na některých 
místech byli poprvé. Nejstarším účastníkem 
pochodu byl František Vykouřil (nar. 1928) 
a nejmladším Tomáš Páral (nar. 2005). A pro-
tože se počasí ten den vydařilo a příjemných 
zážitků bylo daleko více než puchýřů na no-
hou poutníků, těšila si většina účastníků 
na příští ročník. 

Za organizační výbor Jan Ryšavý

Alka se spoustou krásných, vlastnoručně 
postavených modelů, aby nám ukázali, jak 
to také dovedou. Bylo se opravdu na co 

dívat. Po zhlédnutí jsme se příjemně zna-
veni a plni zážitků vraceli domů.

 Šárka Oborná, TJ Sokol Telnice
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Svátek matek

Volejbalový turnaj 

Jarní slavnost na Borovince 

Stalo se již tradicí, že se druhou neděli 
v květnu schází maminky, babičky, praba-
bičky a také ostatní rodinní členové v sále 
telnické Orlovny k oslavě Svátku matek. 
A jejich děti, vnoučata a pravnoučata se 
zase řadí u bočního vchodu, kde se chys-
tají na vystoupení, která si pro svoje nej-
bližší pečlivě připravily.

Ani letos tomu nebylo jinak. Děti, které 
ve škole, školce i v kroužcích několik týd-
nů před touto slavnostní nedělí pilně na-
cvičovaly scénky, tanečky, básničky a pís-

Slunečné počasí, barevné míče nad vy-
sokou sítí, hurónské povzbuzování, vůně 
z udírny, bouřlivá atmosféra... Takový ob-
rázek se naskytl každému, kdo 17. května 
2008 zavítal do areálu telnické sokolovny. 
Proběhl zde již 23. ročník místního turnaje 
smíšených družstev ve volejbale s podpo-

Zábavně sportovní akce „Jarní slavnosti“ 
letos v květnu přilákala do areálu Borovinka 
u Domanína přes dvě stovky dětí a mini-
málně stejně tolik dospělých diváků. Děti 
si užívaly odpoledne při různých hrách 

v pohádkovém stylu, mezi nimiž nechyběla 
střelba a la Robin Hood či projížďky na ká-
noi. Dospělákům zpříjemňovala čas vystou-
pení tanečních souborů z Bystřice a Telnice. 
Atmosféru příjemného dne dokreslovala 

cimbálová muzika Primáš. Nechyběla ani 
tombola a občerstvení. Počasí nám přálo, 
atmosféra byla výborná a společně jsme 
strávili pěkné odpoledne.

Jiří Hrazdíra, Orel jednota Telnice

rou obce Telnice, která věnovala putovní 
pohár pro vítěze. Všechna družstva, která 
se letos zúčastnila, projevila velkou bojov-
nost a chuť hrát a hlavně se pobavit, proto-
že zvláště zábava byla cílem celodenního 
snažení všech účastníků. A ačkoliv letos 
chyběli někteří stálí účastníci z minulých 

Děti soutěživého ducha a zručných prs-
tíků předvedly svoje výtvory, které připra-
vily do soutěže „O nejhezčí šperk pro ma-
minku“, a přispěly k příjemné atmosféře 
výstavkou svých prací.

Jako vždy se sváteční nedělní odpo-
ledne vydařilo. Všichni po skončení spo-
kojeně odcházeli domů. Děti s pocitem, 
že mohli mamince či babičce svým vy-
stoupením nebo pěkným dárkem udělat 
radost, a maminky s babičkami zase s hr-
dostí na svá dítka, jak jsou šikovná.

P. S. V soutěži „O nejhezčí šperk pro ma-
minku“ se nejvíce líbily šperky Viktorky 
Bartečkové, Evičky Strakaté, Vendulky 
Bučkové, Radima Zemana, Mirka Esterky 
a Luďka Matouška. Všem, nejenom těm-
to odměněným šperkařům, děkujeme 
za účast v soutěži.
Bohumila Hrazdírová,  Orel jednota Telnice

ročníků, účast nových družstev telnického 
mládí dává příslib, že tato pěkná tradice 
se udrží i do dalších let.

Konečné pořadí: 1. Vrána 10, 2. Loko-
motiva, 3. Mládí fpřed, 4. Chalupáři, 5. A je 
to, 6. Paradox, 7. Umama kungačuvav, 8. 
Sup.  Kateřina Páralová

ničky pro maminky, jim opět připravily ty 
nejhezčí dárky – kousek sebe v každém ze 
svých vystoupení. Neklid a ostych z někte-
rých účinkujících spadl až v okamžiku, kdy 
našli pohledem svoji maminku nebo ba-
bičku v obecenstvu. Ty si zase oddychly, 
když jejich dítko či vnouče šťastně zvládlo 
svoje vystoupení.

Trošku trémy si užily také slečny kuch-
tičky, které s pomocí programu – „Jídelníč-
ku“ – provázely slavnostním odpolednem, 
které pojaly jako hostinu.
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Dětský den
TJ Sokol Telnice ve spolupráci s Orlem 

jednotou Telnice pořádali v sobotu 31. 5. 
2008 dětský den. V areálu místní sokolov-
ny se sešlo na 45 dětí. Všechny si mohly 
vyzkoušet nejen tradiční soutěže, ale i ty 
méně obvyklé. Děti procvičovaly paměť 
v Kimově hře, zručnost ve skládání vysy-
paných zápalek, jízdu na koloběžce mezi 
překážkami, chůzi na chůdách, střelbu ze 
vzduchovky a vyzkoušely mnoho dalších 
disciplín, které našly na předem nachys-
taných stanovištích. A protože tento den 
patřil našim dětem, na každého odvážliv-
ce po absolvování některé z těchto disci-
plín čekala sladká odměna.

Na závěr celého sportovního dopoledne 
jsme se všichni sešli na nově vybudované 
ulici Augarty, kde se děti rozdělily do dvou 
věkových skupin a závěrečným hromad-
ným během po nově vybudované ulici ji 
slavnostně „pokřtily“. Na vítěze čekala nejen 
sladká odměna, ale i medaile, diplom a vav-
řínový věnec. Počasí nám přálo, tak doufej-
me, že se v hojném počtu sejdeme i příští 
rok!  Zdeňka Šafářová, TJ Sokol Telnice

První svaté přijímání
V neděli 25. května 2008 přistoupily 

dvě dívky a čtyři chlapci z naší farnosti 
poprvé ke svatému přijímání. Jak už to 
při této slavnosti bývá zvykem, byly děti 
tak pěkně nastrojeny, že by si náhodný 
kolemjdoucí mohl myslet, že se v koste-
le koná svatba nezletilých. Vnější krása 
šatů je jistě důležitá, ale ještě důležitější 
je důvod, proč se děti tak mimořádně 
slavnostně oblékly: poprvé se fyzicky 
– v proměněném chlebě – setkaly se 
svým Pánem. Jejich velký den byl sou-
časně významným pro všechny věřící 
naší farnosti, jelikož mohli tyto malé 
křesťany poprvé přizvat ke společné 
symbolické hostině a poprvé s nimi sla-
vit celou bohoslužbu.

 Jan Vybíral

Házená
Vážení přátelé telnické házené,

dovolte, abychom Vás ve stručnos-
ti seznámili s tím, co se v našem oddíle 
a družstvech událo od vydání minulého 
Zpravodaje, tj. od prosince roku 2007.

Muži – Družstvo odehrálo odvetná utká-
ní (domácí zápasy opět v Hustopečích) 
a v konečné tabulce II. ligy se umístilo 
na 8. místě. Oproti podzimu, kdy fi guro-
valo na 6. místě, je to sice ústup do nižších 
pater, avšak vzhledem k podmínkám, jaké 

pro náš sport máme, není konečná příčka 
vůbec špatná. „Záchranářským pracím“ 
jsme se vyhnuli, v soutěži byly mnohem 
horší týmy, ba naopak jsme mnohdy pro-
háněli mančafty z horních příček tabulky. 
Kádr družstva mužů je poměrně stabilizo-
vaný, těší nás poctivý přístup všech hrá-
čů a po krátkém letním odpočinku se již 
všichni těší na další ročník soutěže, Která 
to bude, o tom se rozhoduje právě v těch-
to dnech (viz dále).

Mladší žáci – Tým právě dohrává odvet-
né zápasy, v konečné tabulce Oblastní 
soutěže JMSH jim bude pravděpodobně 
patřit 2. či 3. místo. Kluci se zase oproti 
podzimu posunuli výkonnostně vpřed 
a je to zásluhou jejich vzorné tréninkové 
docházky (trénují třikrát týdně) a velkého 
zaujetí pro házenou. Od dalšího roční-
ku soutěží však bude družstvo oslabeno 
o několik opor, které odcházejí hrát o ka-
tegorii výš, tj. do starších žáků. Avšak ti 
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Zdravotní tělesná výchova pro ženy

Stolní tenis

Kuželky

Po celý školní rok 2007/2008 jsme se 
každou středu scházely v počtu 12–15 žen 
v místní sokolovně a při relaxační nebo ryt-
mické hudbě jsme protahovaly a posilova-
ly všechny partie svých těl. Naše cvičení má 

již dlouholetou tradici. Jeho zakladatelkou 
je MUDr. Jarmila Matějková, lékařka tělový-
chovy. V současné době vedou cvičení sest-
ry Miluše Roblíková a Jana Kocmundová. 
Sokol Telnice zakoupil v květnu letošního 

roku novou cvičební pomůcku – míčky 
Softgym. Těšíme se, že se v dalším školním 
roce opět sejdeme a zveme do našeho cvi-
čení nové zájemce i nečleny Sokola Telnice. 
 Miluše Roblíková, TJ Sokol Telnice

Náš oddíl stolního tenisu vznikl v roce 
2003 při Sokolu Telnice, který nám vyšel 
vstříc. Celkem bylo jen 6 registrovaných 
hráčů z řad dospělých, neboť závodně se 
v Telnici stolní tenis nehrál, a nebyla tudíž 
žádná tradice.

Po těžkých začátcích a odchodu někte-
rých hráčů jsme se probojovali postupně 

od základní soutěže přes okresní přebory 
4. a 3. třídy až do II. výkonnostní třídy, kde 
jsme v současnosti hráli a umístili se na 5. 
místě z 12 mužstev. Současné družstvo 
tvoří čtyři hráči: Jan Kukla, Petr Kratochvíl, 
Lukáš Mrkvica a Richard Lattemberg.

Hrací sezóna je od začátku října do kon-
ce března, takže je to sport spíš přes zimní 

období. Tréninky míváme jednou týdně 
ve čtvrtek od 18.00 do 20.00 hodin. V pří-
padě zájmu o závodní hru je možno kon-
taktovat mne na tel. 607 163 155.

Do budoucna bychom chtěli postoupit 
do I. třídy okresního přeboru a získat nové 
členy. Sportu zdar!

Richard Lattemberg, vedoucí oddílu.

Telničtí kuželkáři opět postupují 
Kuželkářský klub Orel Telnice opouští 

soutěž, do které v minulé sezóně po-
stoupil. Není to z důvodu špatných vý-
sledků, ale přesně naopak. Hráči zopa-
kovali loňský úspěch a opět postoupili. 
Tentokrát do Krajského přeboru 1. třídy, 

když základní skupinu vyhráli a v ná-
sledné fi nálové skupině obsadili 2. po-
stupové místo. Věříme, že v nové soutěži 
budou opět dobře reprezentovat, a pře-
jeme jim do další sezóny kuželkářské „ať 
to padá!“

Jiří Hrazdíra, Orel jednota Telnice

Turnaj v kuželkách smíšených dvojic
Na letošní turnaj se přihlásilo 16 smíše-

ných dvojic ve dvou kategoriích. Soutěžilo 
se v kategorii žáci a žákyně (4 dvojice), 
kdy nejmladší účastnici byly 4 roky a nej-
staršímu hráči 14 let. Druhá kategorie 
byla „ostatní“ (12 dvojic), ve které byli re-

vzhledem k nízkému počtu hráčů u nás 
nejsou, takže momentálně jednáme 
s okolními oddíly o možnosti hostování 
našich hráčů u nich. Snad se to podaří 
a kluci budou moci i nadále hrát a za rok 
se k nám vrátím když už zřejmě starší žáky 
sestavíme my.

Minižáci – Naše nejmladší děti taktéž 
právě dohrávají soutěž a na všech turna-
jích, kterých ze zúčastňují, dokazují, že 
práce s nimi má smysl a do budoucna se 
rozhodně o osud telnické házené nemusí-
me bát. Vždyť již teď někteří „miníci“ pra-
videlně nastupují za družstvo mladších 
žáků. Takovou základnu jsme již dlouhá 
léta neměli. Kluci, jen tak dál!

Minižákyně – Nově sestavené družstvo 
holek se pomaloučku učí základům háze-
né a spolu s malými kluky již objíždí tur-
naje. Jsme moc rádi, že je máme.

Co nás čeká? – Musíme urychleně rozhod-
nout, zda družstvo mužů přihlásit do příští-
ho ročníku II., anebo III. ligy. Tedy zda hrát 
v Hustopečích před minimální návštěvou 
při vyšších nákladech, avšak kvalitnější sou-
těž, nebo hrát na hřišti v Telnici před pod-
statně větší diváckou kulisou při nižších 
fi nančních nákladech, avšak podstatně kva-
litativně horší soutěž. Nebude to lehké roz-
hodování...! Žáci a minižáci se v létě zúčastní 
několika turnajů, namátkou: Oworld v Brně, 
Megamini v Liberci, Turnaj nadějí v Novém 

Veselí, Mládežnický turnaj v Karviné. 
Všechny tyto akce budou mezinárodní, tak-
že naši kluci změří síly i se zahraničními sou-
peři a i toto pro ně bude velký zážitek.

Závěrem děkujeme panu Josefu Müllerovi 
za sponzorování již tradičního soustře-
dění žáků v jeho penzionu v Krkonoších 
v Peci pod Sněžkou. Letos nám sice moc 
nepřálo počasí, ale i tak tam bylo nádher-
ně. Děkujeme všem našim sponzorům. 
Děkujeme rodičům za pravidelné fi nanční 
příspěvkyna sportování jejich dětí. Věřte, 
že jinak by to nešlo. Děkujeme našim nej-
věrnějším fandům za podporu při zápasech 
doma i venku. 

 Výbor oddílu házené TJ Sokol Telnice

Družstvo telnických kuželkářů Turnaj smíšených dvojit
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Závod Mohyla Míru 2008
Účastníky letošního premiérového zá-

vodu Mohyla Míru 2008 v KW Berg-Trophy 
Regional, který se konal v Újezdu u Brna, 
přivítalo velmi nepříjemné deštivé a větr-
né počasí. Díky tomu začal mít dokonale 
zajištěný závod od občanské sdružení 
Maverick rescue Brno velké problémy, 
zejména s časomírou. Díky nezměrnému 
úsilí všech pořadatelů se podařilo sobotní 
závod přesto dokončit. První místo Miloše 
Zmeškala (Ralt 032 F3) již nepřekvapí, 
ale všechny dokonale překvapil Martin 
Zimák s novým Citroënem Saxo a svým 
druhým místem. Překvapením je určitě 
i třetí místo v absolutním pořadí Jaroslava 
Fikoty jr., tentokrát s novou Hondou CRX. 
Největší sobotní boje ve třídě se odehrá-
valy v E1-1600, kdy Jaroslav Fikota jr. udo-
lal jak Petra Blažka (Peugeot 106 Maxi), tak 
i Michala Kretze (Honda Civic). Nedělní 
závod se odehrával již v krásném sluneč-
ném počasí a vše probíhalo bez problémů. 
Jediné starosti pořadatelům dělala zatáč-
ka č. 10 u Mohyly míru, kde mělo havárky 
několik vozů. V absolutním pořadí nenašel 
soupeře opět Miloš Zmeškal, který porazil 
Michala Novického (Faster Ninja) a sloven-
ského jezdce Radoslava Košúta (VW Golf 
III), který nám sdělil: „Na Mohyle míru se 
mně líbí, ale tato trať není pro moje auto. 
Převodovka je stavěná vyloženě pro vrchy, 
ale tady jsou moc dlouhé a rychlé rovin-
ky. S tímto autem jedu poprvé a teprve si 
zvykám, takže ho zbytečně nepřetáčím.“ 

gistrovaní kuželkáři našeho klubu, senioři 
i mládež, takže vznikla kategorie velkých 
věkových i výkonnostních rozdílů. 

Žáci a žákyně házeli na 40 hodů do pl-
ných 20 na jedné dráze a pak výmě-

na. Ostatní na 48 hodů sdružených, 
to znamená 12 hodů do plných a 12 
hodů na dorážku a také výměna drah.
Letošní ročník byl velmi dramatický a za-
jímavý, ale možná by bylo dobré uvažo-

vat o tom, aby naši registrovaní kuželkáři 
hráli od ostatních odděleně v kategorii 
registrovaní, aby měli rekreační hráči více 
šancí na dosažení poháru.

Eva Hrazdírová, Orel jednota Telnice

Ve třídě E1-1400 zvítězil Josef Honců (ATS 
Racing) s vozem Škoda Felicia Kit Car. 
Druhý Josef Vlach (Ford Fiesta) měl ztrá-
tu necelé 4 sekundy, ale jeho druhé mís-
to bylo v ohrožení, protože třetí Martin 
Pleva (Škoda 100) byl za ním o 0,22 se-
kundy a čtvrtý Libor Havlíček (Ford Fiesta) 
o 0,59 sekundy. Zajímavostí víkendu byly 
i dvě suverénní vítězství Josefa Srnského 
ve skupině HA, který s vozem Škoda 110 R 
Coupe zde prodal své letité závodní zkuše-

nosti, před dalším veteránem Leopoldem 
Plevou (Škoda 1000 MB). Mimo jezdců 
na trati podával bravurní výkony i sloven-
ský moderátor závodu Vlado Miklóšik: 
„Jsem překvapený účastí jezdců, která je 
velmi dobrá, i když mnozí nemají ještě 
závodní vozy připravené. Myšlenka úvod-
ního prologu KW Berg-Trophy na Mohyle 
míru je velmi dobrá. Moc se mně zde líbilo, 
byla tu výborná parta a výborné závodní 
vozy.“  Martin Smolka

Rybářské závody

Dne 17. 5. 2008 se uskutečnily rybář-
ské závody na telnickém rybníce o věc-
né ceny. Závodů se zúčastnilo 11 dětí 

do 15 let a od 15 let výše 56 závodníků 
zdejších i přespolních. Obecenstvo se 
dostavilo v hojném počtu. Soutěž trvala 

od 7.00–13.00. Počasí přálo ke spokoje-
nosti všech návštěvníků.

S pozdravem Petrův zdar  Jan Doležal



Sokol v Telnici

My a divadlo

Program telnických hodů 19.–23. června 2008

Naše sokolovna s hřištěm se po mnoha le-
tech dočkala velkých oprav a nového kabátu. 
Nebylo to vůbec jednoduché, hlavně po fi -
nanční a organizační stránce. Velký dík patří 
všem, co se o to zasloužili.

Jsme rádi, že provoz na sokolovně je ta-
kový, jaký je, vždyť vše je závislé na iniciati-
vě a ochotě lidí bez fi nančního ohodnocení, 
a toho si v dnešní době jsme vědomi a mu-
síme si toho nesmírně vážit. Počínaje sta-

rostou, trenéry házené, cvičiteli a ostatními, 
kteří se na provozu, brigádách a činnosti 
podílejí – za to všem patří poděkování.

Jen ve stručnosti, co se již v letošním roce 
konalo: společenský ples, tradiční sokolské 
šibřinky, dětské radovánky, valná hromada, 
tradiční pochod dětí do Žatčan, čaroděj-
nice a dětský den. Připravujeme sokolský 
tábor a největší akci, kterou budou tradiční 
telnické hody. Již jsme začali s dětmi a mlá-

deží nacvičovat tanečky a besedu. Všichni 
jste srdečně zváni.

Blahopřejeme k životnímu jubileu čle-
nům, kteří již v letošním roce své výročí 
oslavili. Hodně zdraví!

Jelikož se blíží prázdniny a dovolené, přeje-
me všem dětem, členům Sokola i spoluobča-
nům krásné dny plné sluníčka a pohody a tě-
šíme se opět v září ve cvičení, na házené a při 
ostatních akcích.  Matrikářka TJ Sokol Telnice

Vážení divadelní nadšenci, a také vy, 
kteří byste jimi chtěli být, v minulém roce 
jsme poprvé zakoupili abonentní vstupen-
ky na představení divadla v Boleradicích. 
Protože se tato akce setkala s úspěchem 
a mnozí z vás projevili zájem jezdit spo-
lečně do divadla zase, i letos jsme uspo-
řádali v rámci tzv. „Jarního předplatného“ 
společné zájezdy na pět představení di-
vadelních ochotníků v Boleradicích. Je to 
divadlo malé, ale má vše, co správné diva-
dlo má mít, včetně vlastního divadelního 
souboru, resp. několika souborů.

Divadelní spolek bratří Mrštíků Bole-
radice také naše setkávání s divadlem za-
hájil, a to divadelní hrou o životě Jakuba 
Jana Ryby, rožmitálského kantora a kom-
pozitora, tvůrce slavné pastorální mše „Hej 
mistře, vstaň bystře“. Noc pastýřů, jak se 
tato divadelní hra jmenuje, nás diváky vel-
mi oslovila, zvláště pak v době vánoční. I ti, 
kteří dávají přednost komediím, se nechali 
pohltit atmosférou představení a odchá-
zeli dojati a obohaceni. Boleradičtí ochot-
níci si opravdu zasloužili velký aplaus. 

Také další spolky, které Boleradičtí do své-
ho divadla pozvali k provedení ostatních 

Čtvrtek Přivezení máje
Pátek 19.00 – generální zkouška besedy
Sobota 12.30 – stavění máje tradičním způsobem (sokolovna)
 19.00–24.00 – cimbálová muzika Vonica (nám. u vinárny Šatlava)
 20.00–3.00 – tradiční hodová zábava s taneční hudbou Impuls (sokolovna)
Neděle 14.30 – průvod stárků obcí s předáním hodového práva starostou obce
 15.45 – krojovaná taneční beseda (sokolovna):

    • tanečky nejmenších dětí
    • Československá beseda – děti 8–12 let
    • Moravská beseda – stárci v telnických krojích – hudba pana Přerovského

 20.00–1.00  – hodová zábava s taneční hudbou Sonet (sokolovna)
Pondělí 19.00 – ženáčské hody v Růžové ulici

    • průvod stárků obcí
    • dechová hudba Dambořanka a cimbálová muzika Primáš z Klobouk

představení, se nenechaly zahanbit: Sicilskou 
komedii, hru svým tématem poněkud od-
vážnou, nám přijeli zahrát ochotníci z pře-
rovského Divadla Dostavník. Romantická 
komedie Sextánky byla nádherně podána 
Ženským amatérským spolkem z Nové 
Homole, jehož členky jsou již poněkud 
odrostlé dívčím střevíčkům, neměly však 
vůbec žádný problém zahrát dívky školou 
povinné, ani vyřešit problém mužských rolí. 
Ostře sledované vlaky v podání Divadelního 
souboru Duha z Polné byly ostře sledovány, 
neboť jsou všem známy z oskarového fi lmo-
vého zpracování režiséra Jiřího Menzla. Je 

třeba říci, že herci tuto těžkou konkurenci 
zvládli se ctí. Moliérova komedie Paroháči 
aneb Červené kalhoty v nápaditých kulisách 
a moderních kostýmech, kterou Divadelní 
Spolek z Ořechova zakončil naše divadelní 
putování do Boleradic, byla krásnou a hu-
mornou tečkou a naladěním do příští diva-
delní sezony.

Děkuji tedy tímto všem výše zmíněným 
divadelním spolkům za krásné zážitky, 
které nám svými představeními připravily, 
a zvu vás všechny na další sezonu v krás-
ném Boleradickém divadle.

Bohumila Hrazdírová, kulturní komise 
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